
ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA  DEL PLE DE  18  D’ABRIL DE 2024

Identificació de la sessió:

 Caràcter: extraordinari 
 Data: 18 d’abril de 2024
 Inici: 14:00
 Finalització: 14:31
 Lloc: Sala de Sessions de l’Ajuntament de Sóller
 Convocatòria: primera i única

Assistents (16)
Batle – President    
Miguel Nadal Vaquer

Tinents de Batle
1r Tinent de Batle: Sebastián Luís Aguiló Roig
2n Tinenta de Batle: Carlos Darder Rosell
3r Tinent de Batle: Maria del Mar Castañer Lozano
5e Tinent de Batle: José Porcel Fiol

Regidors: 
Andrea Pomar Capó
Antònia Frau Crespí
Llum Castañer Morenilla
Gabriel Barceló Munar
Esther Alfonso Peláez
Laura Celià Gelabert
Joan Carles Simó Artero
Aurora Torrens Horrach
Elvira Assumpta Arbona Cortés
Jaume Mateu Lladó 
Sandra Montaner Mas

Secretària:
Rosa Isabel Ripoll Coll
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Absents: 
4t Tinent de Batle:  Juan Antonio Lorente Torres

Ordre del dia:

Primer.- Exp. 2448/24.- Modificació pressupostària per a l'aprovació d'una transferència i 
un crèdit extraordinari.

Segon.- Exp. 2476/24.- Omissió de la funció interventora.

Primer.-  Exp.  2448/24.-  Modificació  pressupostària  per  a  l'aprovació  d'una 
transferència i un crèdit extraordinari.

Llegida la proposta per part de la secretaria pren la paraula la regidora d’hisenda qui diu 
que tal i com es va explicar a comissió informativa, els crèdits s’agafen d’administració 
general i que la partida de 10.093 euros es destinarà a pagar la taxa de residus de la segona 
fase de gran via.  D’altra banda, es genera un crèdit  extraordinari  al  capítol VI per a la  
reparació d’un marge. Finalment diu que s’habilita una partida per a l’edició del llibre del 
turisme de Sóller.

El  portaveu del  Psib-Psoe anuncia  que no donaran suport  a  la  proposta  i  que el  motiu 
principal  és que no entenen d’on surt  la  partida de tractament  de residus,  diu que a la 
comissió informativa es va dir que era per la zona de la Gran Via però no entén per què i  
que s’hauria s’haver inclòs dins els projecte i que si no s’ha inclòs és perquè està mal fet. 
Pel que fa al marge, diu que és evident que s’ha de fer i que varen demanar si no ho cobreix 
cap tipus d’assegurança perquè és un dany que ha causat un tercer. 

La Sra. Laura Celià diu que no donaran suport i que no els hi quadra aquesta partida que 
aquí surt com a recollida i tractament de residus però que per altra banda, s’ha parlat d’una 
taxa. Demana també quina empresa s’encarregarà de fer-ho o bé si ja està s’ha fet i està  
pendent de pagament i per què no es va incorporar dins el projecte de rehabilitació d’aquest 
segon tram sabent que ja s’ha fet un primer i  un tercer tram. D’altra  banda, demana al 
regidor de Promoció Econòmica i Turisme si aquest cost de l’edició del llibre és el cost 
d’impressió o de qui la de redactar. Diu que a les comissions d’hisenda la regidora ha optat 
per informar sobre les qüestions purament econòmiques. 

El Sr. Sebastià Aguiló de Seny i Sentit, diu que li donaran suport a tots els punts. Pel que fa 
al llibre diu que és un llibre de la  història del turisme de Sóller fet per Toni Quetglas amb 
el suport econòmic de la seva àrea i que s’anava a fer una modificació de crèdit amb canvi 
de capítol dins l’àrea però que des de intervenció és va decidir que era millor fer aquesta 
modificació de crèdit. Diu que el preu és la impressió i que és una edició de 500 - 600 
exemplars. 

El Portaveu del Partit Popular explica en quant al tractament d’enderrocs, que quan han 
demanat explicacions als serveis tècnics els hi han argumentat que la subvenció del pla 
d’obres i  serveis no inclou el  tractament  d’enderrocs i  que per tant  s’ha de pagar  amb 

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 9

4M
E3

XR
ED

LZ
N

Y7
M

YK
3M

YK
H

FJ
J 

Ve
rif

ic
ac

ió
: h

ttp
s:

//s
ol

le
r.s

ed
el

ec
tro

ni
ca

.e
s/

 
D

oc
um

en
t s

ig
na

t e
le

ct
rò

ni
ca

m
en

t d
es

 d
e 

la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pà

gi
na

 2
 d

e 
5 



mitjans propis. Pel que fa al tema del marge, diu que l’assegurança, tardarà mesos i que 
l’Ajuntament no és pot permetre per responsabilitat, que els veïnats no puguin passar per 
allà i que a més el marge de cada vegada s’està més deteriorat i que per tant, l’Ajuntament 
el que fa és avançar el pagament, que després es reclamarà a l’asseguradora. 

La Sra Celià  li diu al Sr. Darder que una cosa és que com a subvenció, el POS no cobreixi 
aquesta despesa i una altra és que com a regidor responsable no hagi tengut la previsió 
d’incloure dins el projecte aquesta taxa i la partida per poder-la pagar. Torna a demanar 
quina empresa s’encarrega de fer la recollida. 

El Sr. Darder respon que Mac insular. 

La Sra. Celià li demana al Sr. Aguiló si la redacció del llibre ha tengut qualque tipus de cost 
o si ha format part de les feines de Toni Quetglas dins el seu horari laboral. 

El  Sr.  Aguiló  diu  que  el  llibre  s’ha  fet  des  de  la  Casa  i  que  descriu  el  nombre  i  les  
característiques del mateixos. Diu que feia estona que s’estava preparant des de patrimoni 
per part de l’arxiver i que no havia pogut sortir a la llum i que des de la seva regidoria  
consideraven que  era  un llibre  imprescindible  i  que  era  molt  necessari  poder-lo  editar. 
Exposa que segons la seva acceptació decidiran si es fa o no una segona edició. 

Demana a la Sra. Celià qui l’imprimirà i si el llibre es vendrà o no. 

El Sr. Aguiló diu que es va fer una modificació de l’ordenança fiscal precisament per poder 
vendre  aquests  llibres  però  que  sempre  la  intenció  de  promoció  econòmica  no  és  fer 
divulgació  de  caire  econòmic  i  que  així  com varen  fer  amb el  llibres  del  establiments 
històrics intentaran difondre’l sense cost i que l’empresa que fa la impressió és Bahia. 

Passats a votació la Corporació amb 10 vots a favor (Partit Popular, Seny i Sentit), 4 vots en 
contra (Més per Sóller) i 2 abstencions (Psoe) acorda:

1er.- Aprovar la transferència de crèdit per import de 10.093,48 euros.-; i aprovar el crèdit 
extraordinari finançat amb baixes en les aplicacions proposades, per import de 48.251,73 
euros.-.
Les aplicacions pressupostàries objecte de modificacions estan desglossades en el document 
adjunt a la proposta.
Així doncs el total de la proposta d’acord és de 58.345,21 euros.-
2on.-  Exposar  al  públic  durant  15  dies  hàbils,  previ  anunci  en  el  BOIB i  en  el  tauler 
d'anuncis d'aquest Ajuntament.

3er.- Aquest expedient aprovat inicialment es considerarà aprovat definitivament si no es 
presenten reclamacions durant el termini d'exposició pública”.

Segon.- Exp. 2476/24.- Omissió de la funció interventora.

La Sra. Pomar vol puntualitzar vàries coses del punt anterior. Diu al Sr. Mateu que es va 
explicar que la partida no estava esgotada i que per un tema tècnic es generava un crèdit 
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extraordinari.  Li  vol  recordar  que  a  la  comissió  informativa  es  va  tractar  el  tema  de 
l’assegurança i ja es va explicar que s’havia d’actuar d’urgència pel deteriorament del camí. 
Pel que fa al punt de l’omissió de la funció interventora diu que segueixen la mateixa línia i  
que duran al més al dia possible les factures extrajudicials. Agraeix la feina feta pels serveis 
econòmics. 

El Sr. Jaume Mateu diu que en general sempre tenen la mateixa posició enfront de les 
factures extrajudicials, si bé hi ha una tema que ha canviat que és la factura del tema de 
residus que es suposa que es durà d’una altra manera. Segons el portaveu del Psoe hi ha 
despeses ordinàries i qüestions previsibles respecte a les quals no s’haurien de pagar com 
extrajudicials i que aquesta no és la manera ordinària de tramitar les factures. Diu que no 
donaran suport a la proposta en coherència amb la posició que han tengut sempre sobre 
aquest tema. 

La Sra. Laura Celià diu que farà el mateix discurs que ha fet fins ara, que no els hi agrada  
aquesta  forma  de  funcionar  i  que  votaran  en  contra.  Demana  al  regidor  de  gestió 
mediambiental  que  passa  amb  la  factura  de  Sóller  Recicla  perquè  pareix  que  no  s’ha 
incorporat dins la relació de factures i també per què en comissió informativa no se lis va 
donar informació sobre aquesta factura. D’altra banda demana si se lis pot facilitar un llistat 
desglossat  del  cost  total  de  la  Gran  Via,  separant  els  extres  del  que  s’havia  previst 
inicialment. 

El Sr. Aguiló diu que la resposta és molt clara, que les factures estan en estudi i que una 
vegada hagin finalitzat es veurà com es procedeix. Diu que ells també es mantenen amb la 
mateixa posició respecte a les extrajudicials i que és un mecanisme legal per tal que els 
proveïdors  puguin  cobrar  amb  la  major  rapidesa  possible.  D’altra  banda,  vol  fer  una 
rectificació respecte al punt anterior i diu que l’empresa que es va triar per considerar-se la 
més òptima per editar el llibre és Rubianes, no Bahia. 

El Sr. Darder li diu a la Sra. Celià i que farà una comissió informativa amb el director de les 
obres i detallarà la informació que ha sol·licitat. Pel que a la proposta d’extrajudicial diu 
que ells defensen que els empresaris han de cobrar i que altres municipis ho fan i posa com 
exemple el municipi de Deià. 

La Sra. Celià li diu al Sr. Aguiló que si fes comissió informativa com li tocaria ara que està  
en dedicació exclusiva, no haurien de fer aquestes preguntes en plenari. D’altra banda, diu 
que no entenen que s’està estudiant amb la factura de Sóller Recicla, que només es tracta 
diu de sabre si la feina s’ha fet o no. Torna a demanar explicació sobre aquesta factura. 

El Sr. Aguiló diu  que el pagament d’aquesta factura no entra dins de les competències de la 
seva àrea i que és un tema més tècnic i d’intervenció. 

La Sra. Celià diu que creia entendre quina era la funció de recollida de residus dins de la 
regidoria de Gestió mediambiental  i ara resulta que una factura de Sóller Recicla no es 
competència seva. Espera que en qualque moment se lis expliqui si es pot pagar  o no. 
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El Sr. Aguiló diu que és un tema purament de facturació i que no li pertoca, que estan en 
estudi.

Passats a votació, la Corporació amb 10 vots a favor (Partit Popular i Seny i Sentit), 6 vots 
en contra  (Més per Sóller i Psoe), ACORDA: 

1.-  Reconèixer  i  liquidar  totes  i  cada  una  de  les  factures  relacionades  en  el  present 
expedient, per un import global de 23.855,69 euros. 

2.- Aplicar les esmentades factures i despeses a les aplicacions pressupostaries del vigent 
Pressupost  de  2024,  d'acord  amb  l'aplicació  pressupostària  suggerida  en  la  relació  de 
factures adjunta a l’expedient.

Quan són les 12:04 hores, s’aixeca la sessió per part del Sr. Batle President, de la qual com 
a secretària estenc aquesta acta. 
 
Vist i plau                                                                                             La secretària 
El Batle President 

Miquel Nadal Vaquer                                                                           Rosa Ripoll Coll 

Que es doni compliment al que s’ha acordat. 
Sóller,

El Batle                                                                                                 Davant meu 
                                                                                                              la secretària 

S’ha donat compte al Ple, a la sessió ordinària  de dia  10 de juliol de 2024 i s’aprova per 

La secretària

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT 
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